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 ملخص الدراسة: 

دراسة تحليلية ب لمعالجة موضوع القمة العربية  الإخبارية الأطر:ب  دراستنا المعنونة  تهدف          

التعرف على اللغة التي استعان بها موقع النهار اونلاين في طرحه  تمثلت إلى  . لموقع النهار اونلاين

لقضية القمة العربية، والكشف عن العناصر التيبوغرافية التي استعملها موقع النهار اونلاين لمعالجته  

عن أهم المواضيع التي تطرق  ، و التعرف على الشكل الذي عرض به   و،          قضية القمة العربية  

و التعرف عن ابرز الفاعلين الذي اعتمد عليهم موقع النهار ، و غيرها من الأهداف  ، وقع  المإليها 

يتمثل    تساؤل الرئيسيالتمثل و الدراسة و تساؤلات مجموعة الالمسطرة لهذه الدراسة، و ذلك من خلال 

منا بإدراج  و ق ،لمعالجة موضوع القمة العربية في موقع النهار اونلاين ؟ الإخباريةما هي الأطر في :

ما هو الشكل   في:  سئلة خاصة بالجانب الشكلي و المتمثلة الأ التساؤلات الفرعية وفقا لدراسة و كانت 

ما هي اللغة المستخدمة التي اعتمد عليها  ،  الذي عرض به موقع النهار اونلاين قضية القمة العربية؟

فيما تتمثل الانواع الصحفية التي اعتمد عليها   ، موقع النهار اونلاين في معالجته لقضية القمة العربية؟

ما هي  ، و أسئلة خاصة بالمضمون و المتمثلة في: موقع النهار اونلاين في معالجته لقضية القمة العربية؟

تتمثل   فيم  ،  التي اعتمد عليها موقع النهار اونلاين في معالجته لقضية القمة العربية؟  الإعلاميةالمصادر 

ما هو  ،المستخدمة لمعالجة موضوع القمة العربية من قبل موقع النهار اونلاين؟ الإعلامية الأطر

 ،  الجمهور الذي يستهدفه موقع النهار اونلاين في معالجته لقضية القمة العربية؟

  ين المتعلقة بقضية القمة العربية بموقع النهار اونلا   الإخبارمتمثلة في  عينة قصديةاعتمدنا على          

  ، بحيث تقتضي هذه الدراسة  على تساؤلاتها الإجابةالدراسة و  أهدافينة تساعد على تحقيق فهذه الع

استمارة تحليل ، باستخدام كمنهج و كأداة لجمع المعلومات منهج تحليل المحتوىمنهجا مناسبا لها و هو 

المستخدمة في عملية التأطير    الأساسية الآليات ى التي بنيت علو  ، التي اعتمدت كأداة لدراسة  المضمون

، و توصلنا  (الأساسيات ، الأساليب الاقناعية، و غيرها من الإعلاميةمن خلال )أطر الاتجاه، المصادر  

 و المتمثلة في:  نتائج في ضوء تساؤلات الدراسةللنتائج التالية: 

 الدائرة المستديرة. لقضية القمة العربية شكل المقابلة و   تأطيرهـ إتخد موقع "النهار اونلاين" في 

 لقضية القمة العربية على اللغة العربية .   تأطيرهـ اعتمد موقع "النهار اونلاين" في 

لقضية القمة العربية على الخبر الصحفي كنوع من الأنواع    تأطيرهـ اعتمد موقع "النهار اونلاين" في 

 الصحفية. 

و الصحف كأهم   الأنباء بية كل من وكالة  لقضية القمة العر  تأطيرهـ إتخد موقع "النهار اونلاين" في 

 مصدر اعتمد عليه. 

لقضية القمة العربية موجهة للجمهور   تأطيره ـ كانت كل مضامين موقع "النهار اونلاين" خلال  

 الجزائري. 

ـ اعتمد موقع "النهار اونلاين" خلال معالجته لقضية القمة العربية اطار المسؤولية و اطار الاهتمامات  

 أكثر الاطر الاعلامية المستخدمة. الانسانية ك

 



 الكلمات المفتاحية:

 المواقع الاخبارية، الاطر الاخبارية، الصحافة الالكترونية، الأخبار السياسية . 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Study summary 

 

Our study entitled "News frameworks" aims to address the topic of the Arab Summit, where 

we have studied an analysis of Al Nahar online site  .The study's objectives were to identify 

the language used  by Al Nahar online site In introducing the issue of the Arab Summit  and 

Detecting the Tibugraphic elements he used to address this issue, Recognize the form in 

which the Arab Summit issue is presented and identify the most prominent actors relied upon 

by addressing this issue, and other objectives of the study, through the following study 

questions The main question is what are the news frameworks for addressing the topic of the 

Arab Summit at Al Nahar Online site. And we included sub-questions according to the study, 

and they were questions on the formal side, that is: what was the shape that Al Nahar online 

site represented the issue of the Arab summit? What language did the site used to tackle the 

issue? What types of journalism he relied on? Other questions concerning the content, which 

Is what was the media sources relied on to treat this issue? What was the media frameworks 

used?  What was the target audience?  

We relied on an intentional sample of news on the issue of the Arab Summit at Al Nahar 

Online This sample helps to achieve the study's objectives and answering its questions, that 

study requires an appropriate approach, which is the level analysis approach, by following its 

steps in analysing the news of the issue of the Arab Summit on the site as a method and tool 

for gathering information, using the content analysing form which is adopted as a study tool 

built on basic mechanisms used in the process of framing through (frame direction, Media 

Resources, Persuasive Methods, and other fundamentals…) And we got the following results: 

Results in light of the study's questions   that is :  

- In addressing the issue, the site took the form of an interview and round circle 

- The site relied on Arabic language to address the issue. 

- In addressing the issue, the website relied on press news as a type of journalism. 

- In addressing the issue, The site handled both the news agency and the newspapers as 

the most important source. 

- In dealing with the question, the site relied on methods of mental and emotional 

persuasion. 

- The information, sensitization and education were the goals of the website during its 

handling of the issue. 

- The most prominent actors on the site during the handling of the issue are members of 

Parliament, parties, political analysts and media professionals 

- All the content of the site during the handling of the case was directed to the Algerian 

public. 

- During dealing with the issue, the site adopted the framework of responsibility and the 

framework of humanitarian concerns as the most used media frameworks. 

- The website adopted health, social and political news during the handling of the issue. 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


